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Voorwoord 
Beste leden, 
 
De September nieuwsbrief ligt alweer voor jullie. Na een zomer 
die bestuurlijk relatief rustig was, mede door het pril gevormde 
kabinet en de afwachtende houding die op veel dossiers 
ontstond na het op de rem trappen van het NPLG 
(gebiedsprocessen). 
 
Maar wat was ik graag druk geweest met vergaderen in plaats 
van de ellende die Blauwtong ons dit jaar heeft bezorgd en op 
veel plaatsen ook nog steeds doet.. Vergaderen is planbaar, 
maar de gezondheid van je dieren niet. En juist dat komt elke 
dag terug. 
 
Waar wij vorig jaar niet of nauwelijks zieke dieren hadden, sloeg 
de teller dit jaar rood uit. Winterswijk en Aalten waren op een 
gegeven moment zelfs koploper in het aantal gemelde 
blauwtong gevallen. Ieder bedrijf lijkt dit jaar wel getroffen. De 
één met lichte symptomen, de ander met ernstige ziek dieren. 
En we zien het liever allemaal niet of horen het niet graag, maar 
ook dode dieren of dieren die niet meer te genezen waren, 
kwamen veelvuldig voor. Vooral bij de schapen, maar ook onder 
de runderen. 
 
Zoals ik ook in het item van Nieuwe Oogst noemde en velen 
met mij ervaren, is vooral de machteloosheid en onzekerheid 
die je zo raakt. Het maakt je verdrietig, onzeker en kwaad 
tegelijk. Veel vragen hoe zich dit verder ontwikkeld, nu, maar 
ook volgend jaar en de jaren daarna. Gaan we het onder 
controle krijgen? 
 
Het leest en klinkt als een emotioneel zwaar voorwoord dit keer. 
En dat is ook zo, daar hebben we het als bestuur ook bewust 
over gehad om dit te doen. Want jij of jullie staan niet alleen in 
deze. In deze toch al zware en moeilijke tijden, waar gebrek aan 
duidelijkheid en financiële onzekerheid hoog in de gedachten 
zitten.  
 
Praat erover met je naasten, je vertrouwensrelaties, spreek ons 
aan of neem contact op met de sociale steunpunten als 
TABOER. Deze zijn er voor u, juist in deze tijd. En denk niet dat 
het een teken van zwakte is om contact te zoeken, juist niet. 
Praten helpt om dingen samen op en aan te kunnen pakken. 
 
 
 
 

 
 
 
 
 
Beste leden, ik wil dit voorwoord wel graag positief en 
opgewekt afsluiten. Onze sector heeft namelijk ook zoveel 
mooie dingen om van te genieten. Zoek elkaar op en vier 
zeker ook de mooie momenten! 
 
En natuurlijk staan ook wij voor jullie klaar, dus trek aan 
de bel als we iets voor jou kunnen betekenen! 

Stefan te Selle 
 

Contactgegevens TABOER: Telefoon: 088-8886608 
www.taboer.nl 
 
 
Mobiliteitsplan gemeente Oude-IJsselstreek 
Gemeente Oude IJsselstreek is in de herfst van 2023 
begonnen met het maken van een nieuw 
mobiliteitsplan. Aangezien de gemeente niet beschikt over 
voldoende personeel en kennis, wordt dit plan gemaakt 
door medewerkers van Royal Haskoning. 
Royal Haskoning maakt ook plannen voor de gemeente 
Doetinchem en ook voornemens om dit te doen bij 
gemeente Oost Gelre. 
 
Wel vreemd dat sommige plannen gewoon klakkeloos 
worden overgenomen, en er geen vooroverleg is met 
betrokken gemeentes. 
 
In de herfst 2023 is er een mogelijkheid geweest voor alle 
inwoners om knelpunten en verbeterpunten door te geven. 
Hier is veelvuldig gehoor aan gegeven, en voor onze 
kleine gemeente kwamen er ruim 3300 meldingen. Hieruit 
is wel af te lezen dat er veel verbeterpunten zijn. 
 
Het nieuwe plan moet een doorkijk geven tot het 2040. Al 
met al zoals het lijkt natuurlijk een onmogelijke opgave 
met de snel opvolgende veranderingen van wonen, 
industrie en dergelijke. 
 
Er zijn in totaal in de gemeente zes bijeenkomsten 
geweest met belangenverenigingen om ook hier 
infomateriaal op te halen voor een zo goed mogelijk plan. 
Hier kwam elke keer wel naar voren dat de ambities van 
gemeente en planmakers erg hoog liggen. 
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Wij als LTO-afdeling zijn ook betrokken geweest bij het 
bovenstaande. Voor de landbouw zijn drempels en 
wegversmallingen een doorn in het oog. Wij hebben dit ook 
veelvuldig ingebracht op de info avonden. 
 
De eerste fase zal komende maand al in de gemeente raad 
worden besproken. Het zal niet zo maar klakkeloos worden over 
genomen, omdat de benodigde gelden er niet zijn. 
 
Wij als LTO zullen blijven hameren dat het voor onze 
ondernemers een werkbare situatie moet blijven. 
Wij staan nauw in contact met wethouders en ambtenaren om 
een zo goed mogelijk plan en nodigen ze ook al meermaals uit 
om mee te rijden met het landbouw verkeer. 
Komende tijd zal er ook in het regionale nieuws hier de 
voortgang beschreven worden, dus voor iedereen ook tijd om 
mee te krijgen wat er speelt. 
Loopt u ergens tegen aan, zeg het ons. 

Gerben Colenbrander 
 

 
 
Fietstocht ‘De boer op’ in Aalten geslaagd 
Op zondag 28 juli organiseerde LTO commissie Aalten weer 
een fietstocht ‘De boer op’. Het was deze dag heerlijk fietsweer 
en daarmee gezellig druk met ruim 400 bezoekers. Tijdens de 
fietstocht konden belangstellenden een kijkje nemen bij een 
loonbedrijf, een jongveebedrijf en een molen. Deze locaties 
hadden er veel tijd en energie in gestopt om iedereen te 
informeren en vermaken. Zowel voor de burgers als de collega 
boeren was het door de enthousiaste inzet van deze drie 
bedrijven een geslaagde dag.  
De organisatie wil Loonbedrijf CWV Barlo, Jongveebedrijf 
familie van Eerden en de vrijwilligers van De molen ‘Prins van 
Oranje’ dan ook bedanken voor hun inzet en medewerking.  

Gerben Obbink 
 

 
 
Stopplaats fiets4daagse 
Tijdens de Winterswijkse Fiets4daagse mochten wij een stop- 
en stempelplaats verzorgen op donderdag 27 juni. De familie te 
Selle (Kremerweg) stelde hun erf beschikbaar waar het die dag 
prachtig vertoeven was. Maar liefst 1.700 a 1.800 deelnemers 
mochten we verwelkomen. Samen met;  een 10 tal vrijwilligers, 
gebouw Juliana, familie Wiggers “de Stegge” konden we de 
gasten van een drankje en hapje voorzien. Clarabella bood een 
toetje aan in de vorm van boerenijs. 
 
Een relatief klein deel van de gasten nam een kijkje in de 
melkveestal, maar gaf ons wel de gelegenheid om een praatje 
te maken met mensen uit het hele land. Vooral voor het 
logistieke werk zijn we op de proef gesteld en mede door onze 
vrijwilligers is het goed verlopen.  
Al met al kijken we terug op een geslaagde dag.  

Arjan Tolkamp 
 

 
 
 
 
 

Burgemeester van Winterswijk aan de lijn 
Burgemeester Joris Bengevoord belde half augustus met 
onze voorzitter om zich te laten informeren over de stand 
van zaken t.a.v. blauwtong in zijn gemeente. Om dit iets 
breder te trekken als alleen Stefan zijn eigen ervaring 
hebben wij een kort middagprogramma georganiseerd. 
Donderdagmiddag 22 augustus zijn Burgemeester Joris 
Bengevoord, wethouder Silvia Fleuren en Arie 
Schoemaker van de gemeente Winterswijk ontvangen op 
het Melkveebedrijf “Jageweg”. Ook waren er een 15 tal 
agrariërs aanwezig. 
Een dierenarts van Diergeneeskundig Centrum 
Winterswijk heeft een presentatie gegeven over de ziekte 
blauwtong met het ziektebeeld dat zij tegen komen bij de 
veehouderij bedrijven in Winterswijk. Daarnaast gaven de 
aanwezige veehouders hun persoonlijke ervaring met 
deze ziekte bij hun dieren. 
De aanwezigen namens de gemeente gaven te kennen 
dat ze diep onder de indruk waren van wat de gevolgen 
van blauwtong zijn bij zowel dier als hun eigenaren.    

Arjan Tolkamp 
 

 
 
Uitwisseling Vardingholt 
Tijdens onze jaarlijkse uitwisseling met onze Duitse 
collega’s uit Vardingholt hebben we elkaar weer op de 
hoogte gebracht van de actuele agrarische zaken.  
We waren te gast op het bedrijf Snijders Aardappelen in 
Meddo. Erik Snijders heeft ons meegenomen over het 
bedrijf en ons verteld waar zij zich mee bezighouden. De 
teelt van consumptieaardappelen en pootgoed zijn de 
belangrijkste teelten op het bedrijf. Interessant om te 
horen dat de aardappels verkocht worden van 
huisverkoop lokaal tot ver in het Midden-Oosten aan toe.  
Tijdens de rondleiding over het bedrijf zijn vele diverse 
onderwerpen aan bod gekomen. Na de rondleiding is ook 
de inwendige mens voorzien van een hapje en drankje. 
Volgend jaar zijn wij weer te gast in Vardingholt.  

Arjan Tolkamp 
 
 
 
Mobiliteitsplan gemeente Aalten 
Inmiddels is de gemeente Aalten druk bezig met allerlei 
onderdelen van de omgevingswet. Naast een bijeenkomst 
over de kapverordering, waar Manfred en Jennifer naar 
toe zijn geweest, is er ook een avond geweest over het 
mobiliteitsplan. Het mobiliteitsplan omvat alles wat met 
vervoer heeft te maken, dus wandelen, fietsen, auto, 
landbouwverkeer etc. Aangezien beide onderdelen 
terugkomen in de omgevingswet is het zeer belangrijk om 
vanaf het begin aanwezig te zijn, zodat je nog input kunt 
geven. 
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Het mobiliteitsplan wordt opgezet door adviesbureau Mobycon. 
Komende herfst wordt er een concept opgesteld door Mobycon. 
Dit concept wordt komend voorjaar vastgesteld door de 
gemeenteraad. Wij hebben een aantal punten aangegeven 
welke voor ons als landbouw belangrijk zijn. Maar het 
zwaartepunt van de avond lag vooral op het centrum van het 
dorp. Als het concept klaar is, zullen wij zeer kritisch kijken naar 
het geheel. Wordt vervolgd. 

André Ormel 
 
 
 
 
Excursie Waterstromen Lichtenvoorde 
Op woensdag 26 juni hielden we als commissie Oost Gelre 
onze zomeravondexcursie bij Waterstromen BV in 
Lichtenvoorde. Waterstromen is een dochteronderneming van 
Waterschap Rijn en IJssel en richt zich op het 
verwerken van industrieel afvalwater. Het bedrijf heeft meerdere 
vestigingen. Zo wordt op de locatie in Steenderen het afvalwater 
van de Aviko verwerkt. In Lichtenvoorde worden verschillende 
afvalstromen verwerkt, maar de voornaamste is die van 
leerlooierij Vitelco. Dit afvalwater wordt vergist en het biogas dat 
uit het proces komt wordt opgewaardeerd naar groen 
gas. Dit opwaarderen naar groen gas is vrij nieuw, want tot voor 
kort produceerden ze, via een gasmotor, elektriciteit uit het 
biogas. Het afvalwater dat overblijft na het proces wordt 
afgevoerd naar de rioolzuiveringsinstallatie die zich op het 
terrein daarnaast bevindt. 
 
Tijdens de rondleiding hebben we een goede uitleg gehad over 
het proces en hebben we de installaties kunnen bekijken. 
 

LTO commissie Oost Gelre 
 
 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Kapverordening gemeente Aalten 
De gemeente Aalten is gestart met het actualiseren van 
de kapverordening die stamt uit 2011. Voor het 
actualiseren hebben ze de hulp ingeschakeld van het 
adviesbureau Eco Consult.  
 
Volgens de gemeente zijn er momenteel een tal van 
ontwikkelingen die het wenselijk maken om de regels voor 
het beschermen en kappen van bomen te herzien, onder 
andere: 
-De wensen en doelen op het gebied van vergroening en 
klimaatbestendigheid. 
-De toegenomen focus op instandhouding en versterking 
van de biodiversiteit. 
-Veranderingen van wetgeving (invoering Omgevingswet). 
 
Vanwege al deze ontwikkelingen, wil de gemeente niet 
alleen, maar graag samen met anderen nadenken over de 
herziening van de kapverordening. De gemeente wil 
hiervoor gebruik maken van ideeën, kennis en ervaring uit 
de samenleving. 
 
Als eerste stap heeft de gemeente een 
‘ophaalbijeenkomst’ georganiseerd met verschillende 
‘groene’  partijen om in een open gesprek ideeën en 
aandachtspunten voor de nieuwe kapverordening in kaart 
te brengen. Deze partijen zijn: 
Stichting Samenwerkend Actief Aaltens Platteland 
(SAAP), Stichting Natuur en Milieu Aalten.  
Bomenstichting Achterhoek en 
LTO Noord  afd. Oost Achterhoek (op aandringen). 
 
Woensdag 4 september hebben we de eerste bijeenkomst 
gehad waar een ieder zijn ideeën kon aangeven wat er 
eventueel anders zou moeten. Het werd meteen duidelijk 
dat we erg verschillend dachten over het beleid. In ieder 
geval zaten we nog niet op één lijn en zal er zeker nog 
een vervolg bijeenkomst komen. De komende maanden 
wil men ook nog een enquête houden onder de inwoners 
van de gemeente Aalten hoe de inwoners hier tegenaan 
kijken. Daarom vragen we de leden om deze enquête in te 
vullen! 

Manfred Keuper 

 
 
Bestuursleden LTO Oost Achterhoek  
Stefan te Selle – Voorzitter………………….T 06-55700534 
Liesbeth Prinsen – Secrt/P.meester………. T 06-22754602 
Pascal Klein Holkenborg .............................T 06-46546678 
Gerben Obbink …………………………....…T 06-20905048 
André Ormel…………………….…………….T 06-30565311 
Rudie te Selle ………………………...….…..T 06-12082019 
Mark Wenneger………… ............................T 06-22174036 
André Wikkerink ..........................................T 06-13445454 
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